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Interlandelijke adoptie  -  Inschrijven op school

Op 12 december 2019 stelde ik een vraag over pleegkinderen die plots van school 
veranderen en waarbij er ook moeilijkheden worden ervaren om ze in te schrijven op een 
school in de buurt. Ik verwees daarbij naar de van kracht zijnde regelgeving, nl. de 
omzendbrief over het inschrijvingsrecht en de aanmeldingsprocedures in het 
basisonderwijs (BaO/2012/01) die de mogelijkheid beschrijft voor scholen om een 
leerling in te schrijven, boven op de eerder bepaalde capaciteit, zonder deze capaciteit te 
verhogen. Dit kan enkel voor de decretaal bepaalde overcapaciteitsgroepen of wanneer 
het aantal zittende leerlingen als gevolg van de gegarandeerde schoolloopbaan de 
capaciteit overstijgt.

Nu bereikten me getuigenissen vanwege adoptieouders die moeilijkheden hebben om 
hun adoptiekindjes in te schrijven in een school.

In het geval van interlandelijke adoptie wordt een kind geadopteerd uit het buitenland. 
In 2018 werden 32 kinderen bij een gezin in Vlaanderen geplaatst via de bemiddeling 
van een dienst voor interlandelijke adoptie. De leeftijd van deze kinderen varieerde van 0 
tot 12 jaar. In het geval van binnenlandse adoptie, waarvan er de voorbije jaren nooit 
meer dan 30 plaatsvonden in Vlaanderen, gaat het veelal over pasgeboren baby’s.

Dat betekent dat een aantal van die interlandelijk geadopteerde kinderen leerplichtig zijn 
wanneer ze in ons land toekomen. Helaas blijkt het dus niet altijd zo eenvoudig om deze 
kinderen ingeschreven te krijgen in een school. Niet enkel in het kader van de leerplicht 
is het van belang dat adoptiekinderen zo snel mogelijk kunnen ingeschreven worden in 
een school, dit is ook belangrijk om zo snel mogelijk onze taal te leren.

Leerlingen die in overcapaciteit mogen ingeschreven worden zijn onder meer anderstalige 
nieuwkomers. Ook adoptiekinderen worden beschouwd als anderstalige nieuwkomers.

Er is een analoge, gemoderniseerde bepaling opgenomen in het nieuwe 
Inschrijvingsdecreet.

Bijzonder aan de doelgroep anderstalige nieuwkomers is dat scholen daarvoor een 
capaciteit mogen bepalen. Dit laat de school toe om - eens de vooraf bepaalde capaciteit 
voor anderstalige nieuwkomers bereikt is - een anderstalige nieuwkomer te weigeren, 
ook wanneer de capaciteit voor het betreffende niveau, geboortejaar… nog niet bereikt 
is. Dit mag echter enkel op voorwaarde dat het schoolbestuur voor de geweigerde 



leerling een plaats garandeert in een andere school. Als de capaciteit voor anderstalige 
nieuwkomers nog niet is bereikt, maar de capaciteit op niveau van de school wel, dan 
mag de anderstalige nieuwkomer eveneens worden geweigerd. Scholen mogen echter 
anderstalige nieuwkomers steeds in overcapaciteit inschrijven.

In antwoord op mijn vraag om uitleg van december ll. over het inschrijven van 
pleegkinderen in overcapaciteit zei de minister dat het de bedoeling is om volgend jaar al 
aan de slag te gaan met de nieuwe regelgeving en dat dan ook bekeken zou worden hoe 
de kwestie van de pleegkinderen zo goed mogelijk daarin kan worden opgenomen.

Ik onderschrijf, zoals ik ook al zei in december, dat het momenteel moeilijk is om de 
scholen te verplichten om nog meer groepen van kinderen verplicht in te schrijven. In 
het geval van adoptie gaat het echter om een heel beperkt aantal kinderen, maar voor 
wie het heel erg belangrijk is om te kunnen integreren in een nieuwe gemeenschap.

1. Is de problematiek de minister bekend?

2. Op welke manier kan tegemoetgekomen worden aan de vraag van adoptieouders om 
hun vanuit het buitenland geadopteerd kind na het afronden van de adoptie op korte 
termijn in te schrijven in een school?

3. Is de minister op de hoogte van gevallen waarin scholen weigerden een geadopteerd 
kind in te schrijven omwille van overcapaciteit?
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1. Het inschrijven van geadopteerde kinderen in een school doorheen het schooljaar is 
een kwestie waarvan ik op de hoogte ben. Op veel plaatsen is er gelukkig geen 
plaatsgebrek en kunnen de kinderen in kwestie gewoon ingeschreven worden. Op 
plaatsen waar er capaciteitsproblemen zijn, is dit minder evident. Deze kinderen 
missen inderdaad de mogelijkheid om zoals andere kinderen het schooljaar voordien 
aan te melden of in te schrijven en in te stromen.

2. Zoals de Vlaamse volksvertegenwoordiger zelf aangeeft, voorziet de regelgeving nu 
ook in de verplichting dat het schoolbestuur voor een geweigerde anderstalige 
nieuwkomer een plaats moet garanderen in een school binnen een redelijke afstand 
en rekening houdend met de vrije schoolkeuze van ouders.

In een LOP-werkingsgebied, waar de capaciteitsdruk doorgaans het hoogst is, kunnen 
ouders beroep doen op het Lokale OverlegPlatform om te bemiddelen en een school te 
zoeken voor hun (geadopteerd) kind.

De Vlaamse volksvertegenwoordiger begrijpt evenwel dat het zeer moeilijk is een 
school te verplichten de capaciteit te verhogen of in overcapaciteit bepaalde groepen 
in te schrijven; in sommige gevallen is dit immers onmogelijk door tal van redenen, 
niet in het minst om de veiligheid en de kwaliteit van het onderwijs te garanderen. 

Daarnaast zou het ongewenste neveneffect kunnen ontstaan dat scholen hun capaciteit 
lager leggen, om dergelijke gevallen op te vangen. Hierdoor zou de capaciteitsdruk 
toenemen.

Om die reden ben ik geen voorstander van een verplichting. 

Ik zal blijven inzetten op het creëren van extra capaciteit, wat dit probleem ten gronde 
aanpakt. Indien er geen sprake is van capaciteitsgebrek, moet de school de leerling 
gewoon inschrijven.

3. 1 op 3 LOP-deskundigen kreeg de afgelopen twee schooljaren vragen in verband met 
de inschrijving of aanmelding van adoptiekinderen. Bij meer dan de helft van deze 
LOP-deskundigen ging het om een eenmalige vraag.

Meestal betroffen het eerder informatieve vragen zoals vragen naar voorrangsregels, 
de periode van inschrijven of aanmelden, vrije plaatsen, de mogelijkheid om aan te 
melden als het kind nog niet in België is, …

Adoptiekinderen die aan de voorwaarden van anderstalige nieuwkomers voldoen, 
kunnen in overcapaciteit ingeschreven worden.   

Bij de LOP-deskundigen zijn er de laatste schooljaren geen gevallen bekend van 
scholen die niet in overcapaciteit wilden gaan in deze situatie.


